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Protokół Nr VIII/20/2020 

z XX sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 23 września 2020 r. 

 

Sala teatralna Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący odczytał zaproponowany porządek 

obrad, po czym zapytał, czy ktoś chciałby zaproponować zmiany. 

Pan Wójt w związku z wątpliwościami i koniecznością głębszego omówienia projektów uchwał 

dotyczących sprzedaży nieruchomości poprosił zdjęcie z porządku obrad czterech punktów                

tj. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dotyczy sprzedaży działki nr 856/10), Podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa (dotyczy 

sprzedaży działki nr 6625/8), Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa (dotyczy sprzedaży działki nr 6635/3)            

i Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dotyczy sprzedaży działki nr 6646), ponadto poprosił                              

o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu tj. Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIV/105/19 Rady Gminy Rakszawa z dnia 16 grudnia 2019 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki takiej opłaty. 

O godz. 904 na sesję przybył Pan J. Waniowski, od tej chwili w obradach uczestniczy                             

14 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce zaproponować inne zmiany, w związku               

z tym, że nikt nie zabrał głosu poddał pod głosowanie zaproponowane zmiany. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy w związku z przyjęciem zmiany, zaproponował, aby punkt 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/105/19 Rady Gminy Rakszawa z dnia 16 

grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty wprowadzić do porządku obrad po punkcie 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej dla Gminy Rakszawa na 

lata 2020 – 2026, powiedział, iż w związku z przyjętą zmianą zmieni się numeracja 

zaproponowanego porządku obrad, po czym poddał pod głosowanie zmieniony porządek 

obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy 
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4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Rakszawa na rok szkolny 2020/2021 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości (6885/2) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości (257/1) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości (383/2) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (188) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (418/3) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (419) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (849/27) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (849/29) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2020 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej dla Gminy 

Rakszawa na lata 2020 - 2026 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/105/19 Rady Gminy Rakszawa  

z dnia 16 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty 

19. Wnioski i zapytania radnych 

20. Sprawy różne 

21. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. przyjęcia protokołu z XIX sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu,  

w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XIX 

sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad 

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący poinformował zebranych, iż w ubiegłą niedzielę wraz z Panem 

Wójtem uczestniczył w zebraniu wiejskim sołectwa Rakszawa Górna, w przyszłą niedzielę 

będą trzy kolejne, ponadto uczestniczył we wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady 

Gminy. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. Pan Przewodniczący                             

o przedstawienie informacji poprosił Pana Wójta J. Szubart. 

Pan Wójt powiedział, iż miniony okres nie był łatwy dla pracy Urzędu, bywały dni, kiedy 

niektóre osoby przebywały na szkoleniach, chorobowym, czy na urlopach, w pracy było 8 – 10 

osób. W obecnej sytuacji najwięcej problemów jest z pomiarami geodezyjnymi, gdyż ze 

względów sanitarnych często nie udaje się ich przeprowadzić. Wracając do działalności 

międzysesyjnej Pan Wójt powiedział, iż przygotowywane były nowe inwestycje, 

przewidywane do rozpoczęcia zarówno w tym, jak i w następnym roku, w ostatnim okresie 

dużo pracy poświecił gospodarce odpadami szukając oszczędności, ponadto zajmował się 

gospodarką wodno – kanalizacyjną, w związku z czym został ogłoszony jeden z największych 

przetargów dotyczący całej Gminy, wszystkich miejscowości, gdyż w każdej część tej 

inwestycji będzie budowana, realizacja tego zadania ma na celu m.in. uwolnienie terenów 

inwestycyjnych. W ostatnim czasie przygotowywany był wniosek na żłobek, w tej chwili 

dogrywane są szczegóły techniczne, związane m.in. z zapotrzebowaniem na energię, dodał iż 

dofinansowanie na żłobki przyznawane jest w zależności od liczby dzieci na które przewiduje 

się miejsca w takim budynku, a dofinansowanie bez względu na to, czy jest to adaptacja 

istniejącego budynku, czy budowa nowego jest w takiej samej wysokości, przy czym budowa 

nowego obiektu jest znacznie droższa. Pan Wójt powiedział, iż wraz z nowym Dyrektorem 

Szkoły Podstawowej Nr 1 dokonał analizy tej szkoły, na skutek czego została podjęta decyzja 

o jak najszybszej zmianie przeznaczenia niskich i ciemnych pomieszczeń w podziemiach tego 

budynku, chcieliby aby 1 stycznia 2022 roku cała szkoła funkcjonowała w oparciu o żłobek               

w obecnym przedszkolu, w szkole oddziały przedszkolne i klasy od I do III, a klasy od IV                     

do VIII w ZSTG, cały proces będzie się odbywał etapami, data 1 stycznia 2022 roku nie 

oznacza, że dopiero wtedy się to odbędzie, gdyż klasy IV do VIII planowane są do jak 

najszybszego przeniesienia, jeszcze w tym roku. Przez cały czas standard szkoły będzie 

odnoszony do wyższej jakości, środki na ten cel będą sukcesywnie przeznaczane, również na 

dzisiejszej sesji środki są przenoszone na Szkołę Podstawową Nr 1, tak aby przystosować 

szkołę do standardu, jaki powinien być w każdej placówce oświatowej. Jeżeli chodzi o inne 

działania, to dotyczyły one m.in. regulacji dróg gminnych, które jak radni zapewne wiedzą                    

w większości były nieuregulowane, do chwili obecnej udało się przeprowadzić bardzo dużo 

regulacji, co widać np. w dużej ilości wniosków o nieodpłatne nabycie nieruchomości, w formie 

darowizny, po dużej ilości rozgraniczeń, czy podziałów geodezyjnych, bez tych działań dróg 

nie można by było przebudowywać, taką drogą jest droga Rakszawa – Dymarka – Dąbrówki, 

gdzie duża ilość nieruchomości wchodzi w drogę, a chciałby tę drogę przygotować do 

dofinansowania, kolejna to droga Budy - Basakówka, która przed rozpoczęciem regulacji                        

w 95% znajdowała się na działkach prywatnych, została przejęta droga Rakszawa Kąty                            

w kierunku OSP Rakszawa Kąty, droga Rakszawa Kąty – Kołchoz została poszerzona na 

długości 300m. W tej chwili regulowany jest przebieg drogi powiatowej w Wydrzu, gdzie żeby 
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wybudować chodnik, musi się on znajdować w pasie drogowym, a okazuje się, że nawet droga 

nie do końca leży w pasie drogowym, droga w Wydrzu koło dawnej Pieczarkarni, która biorąc 

pod uwagę również rowy to w około 50% była na gruntach prywatnych, mieszkańcy są zgodni, 

popierają takie działania, w związku z czym udaje się je sprawnie przeprowadzać, kolejna droga 

to Rakszawa Rąbane – Kąty tzw. Glinki, tu również było dużo rozbieżności, ale udało się je 

uregulować, do tego można by wymieniać jeszcze kilkanaście dróg wewnętrznych, które udało 

się uregulować, czego efektem jest m.in. rozpoczęta inwestycja na całości drogi w Wydrzu, 

zakończenie w najbliższym czasie inwestycji – Rakszawa Glinki, rozpoczęcie w najbliższym 

czasie inwestycji Budy – Dymarka, włączenie do harmonogramu nowej inwestycji tj. budowy 

bocznej drogi od drogi koło ITS, złożony wniosek o dofinansowanie na przebudowę drogi koło 

internatu, złożony wniosek o przebudowę drogi rolniczej w kierunku Traktu Sokołowskiego na 

tzw. Falandyszówce, wszystkie te prace to efekt tego, że kolejne drogi są regulowane. Pan Wójt 

powiedział, iż w dobrej cenie zakupione zostały w dość dużej ilości lampy oświetleniowe LED. 

Jeżeli chodzi o inwestycje, to praktycznie do maja były one zablokowane, w związku z czym 

jeżeli tylko pogoda pozwoli teraz będą trwały cały rok, dlatego też są wprowadzane zmiany do 

budżetu, m.in. dotyczą budowy placu zabaw w Rakszawie Basakówka, zakończone zostało 

planowanie monitoringu na terenie Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały:  

 Uchwała Nr XIX/144/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

wyłączenia Technikum z Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych im. Bolesława 

Żardeckiego w Rakszawie oraz uchwała Nr XIX/145/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

15 lipca 2020 roku w sprawie likwidacji Technikum w Rakszawie – obie uchwały                    

w trakcie realizacji, 

 Uchwała Nr XIX/146/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

programu wspierania uzdolnionych uczniów – uchwała w trakcie realizacji, 

 Uchwała Nr XIX/147/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości oraz uchwała                            

Nr XIX/148/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości – rozpoczęta jest procedura 

mająca na celu sfinalizowanie tych uchwał,  

 Uchwała Nr XIX/149/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa 

oraz uchwała Nr XIX/150/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku                            

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa – rozpoczęte są działania zmierzające do zakończenia procedury,  

 Uchwała Nr XIX/151/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

określenia miejsc i sposobu prowadzenia handlu poza targowiskiem – uchwała została 

przekazana do Dziennika Urzędowego Województwa Podkarpackiego, została 

opublikowana 24 sierpnia 2020 roku pod pozycją 3332, natomiast Wojewoda stwierdził 

jej nieważność, 
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 Uchwała Nr XIX/152/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rakszawa 

– uchwała została przekazana do Dziennika Urzędowego Województwa 

Podkarpackiego, została opublikowana 24 sierpnia 2020 roku pod pozycją 3334, w tej 

uchwale Wojewoda rozstrzygnięciem nadzorczym wskazał nieważność § 4 ust. 10 i § 7 

ust. 3, 

 Uchwała Nr XIX/153/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

wprowadzenia Regulaminu korzystania z parkingów niestrzeżonych zlokalizowanych 

na terenie Gminy Rakszawa - uchwała została przekazana do Dziennika Urzędowego 

Województwa Podkarpackiego, została opublikowana 7 sierpnia 2020 roku pod pozycją 

3195,  

 Uchwała Nr XIX/154/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego 

odprowadzania ścieków w okresie od 1 lipca 2020 r. do 31 grudnia 2020 r. z terenu 

Gminy Rakszawa – uchwała w trakcie realizacji,  

 Uchwała Nr XIX/155/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki takiej opłaty - uchwała została przekazana do Dziennika Urzędowego 

Województwa Podkarpackiego, została opublikowana 24 lipca 2020 roku pod pozycją 

3061, niemniej jednak Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła nieważność tej 

uchwały, dlatego też po raz kolejny jest w dzisiejszym porządku obrad,  

 Uchwała Nr XIX/156/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

zawarcia porozumienia z Gminą Sokołów Małopolski w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę miejscowości Trzeboś Podlas w Gminie Sokołów Małopolski – 

porozumienie zos5tało podpisane i przekazane do Gminy Sokołów Małopolski,  

 Uchwała Nr XIX/157/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

ponownego zwrócenia się do Powiatu Łańcuckiego z apelem w sprawie modernizacji 

ewidencji gruntów w Gminie Rakszawa – uchwała została przekazana do Starostwa 

Powiatowego, 

 Uchwała Nr XIX/158/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta – uchwała w trakcie realizacji, 

 Nr XIX/159/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020 – uchwała w trakcie 

realizacji, 

 Uchwała Nr XIX/160/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Rakszawa wotum zaufania – uchwała została podjęta, 

 Uchwała Nr XIX/161/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Rakszawa za 2019 rok – uchwała została podjęta, 

 Uchwała Nr XIX/162/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie 

udzielenia absolutorium za 2019 rok dla Wójta Gminy Rakszawa – uchwała została 

podjęta. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rakszawa 

na rok szkolny 2020/2021, o przybliżenie projektu uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w związku z koniecznością określania stawki ryczałtowej za dojazd 

rodziców dowożących dzieci niepełnosprawne do jednostek oświatowych potrzebne jest 

określenie średniej ceny paliwa w danej Gminie, którą oblicza się ze wszystkich stacji paliw na 

danym terenie, a że na terenie Gminy Rakszawa jest jedna stacja, takiej średniej nie trzeba było 

wyliczać, uchwała jest gotowa do podjęcia. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rakszawa 

na rok szkolny 2020/2021. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/163/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Rakszawa na rok szkolny 2020/2021, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                           

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości 

(6885/2). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż cały blok uchwał jest związany z przyjętym programem regulacji dróg 

gminnych i dojazdowych, przedmiotowa nieruchomość w ewidencji gruntów funkcjonowała 

jako samoistne posiadanie Gminy, była też przedmiotem sporu pomiędzy mieszkańcami 

trwającego kilkanaście lat, a trakcie procedur okazało się, że zgodnie z informacjami zawartymi 

w księgach wieczystych stanowi ona własność jednej osoby, która postanowiła uregulować ten 

temat i przekazać tę nieruchomość na własność Gminy. Gmina będąc samoistnym posiadaczem 

nie mogła tej drogi utrzymywać. Pan Wójt poprosił o podjęcie tej uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/164/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

w formie darowizny nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości 

(257/1). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała dotyczy drogi w kierunku Kaplicy w Rakszawie Kąty, około 

10 lat temu została tam wykonana droga asfaltowa, niestety na działkach prywatnych, Gmina z 

tego tytułu musiała wówczas zapłacić karę, prowadzone były postępowania związane                               

z nielegalną budową drogi, sprawa ta na szczęście została zakończona, niemniej jednak nie 

została uregulowana kwestia własności tej drogi, mieszkańcy zabiegali o uregulowanie tej 

sprawy, po spotkaniu z Wójtem w ciągu tygodnia udało się zakończyć ten temat, a efektem tego 

jest dzisiejsza uchwała.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/165/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

w formie darowizny nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości 

(383/2). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to kolejna uchwała związana z regulacją dróg, w tym przypadku 

droga jest w terenie, natomiast ewidencyjnie nie istnieje, kiedyś Ci mieszkańcy uzyskali 

pozwolenie na budowę, na dzień dzisiejszy, jeżeli by chcieli cokolwiek zrobić przy swoim 
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budynku nie mając dojazdu nie dostaną żadnego zezwolenia, w związku z czym aby 

doprowadzić do porządku Gminną sieć drogową również tę nieruchomość należałoby przejąć. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/166/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

w formie darowizny nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (188). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt przypomniał iż razem z radnymi zarówno w formie elektronicznej, jak i wyjazdowej 

analizowali Gminne nieruchomości, z których część to takie, które się Gminie przydadzą,                      

a część to takie, które się Gminie nie przydadzą. Omawiana nieruchomość ma powierzchnię               

0,02 ha, nie ma dojazdu, ani kontaktu z innymi działkami gminnymi, położona jest                                     

w Węgliskach Gminie jest całkowicie zbędna, dlatego też poprosił radnych o podjęcie tej 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/167/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

jedenasty porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (418/3). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta nieruchomość była oglądana przez radnych w trakcie objazdu całej 

Gminy, jest to nieruchomość przeznaczona do sprzedaży celem osiągnięcia wpływów 

budżetowych.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/168/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dwunasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (419). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż również tę nieruchomość oglądali radni podczas wspólnego objazdu, 

nieruchomość ta kiedyś była zabudowana budynkiem mieszkalnym, który uległ dewastacji                     

i ruinie, kilkanaście lat temu został rozebrany, wcześniej w jego ruinach zamieszkiwał 

nieżyjący w chwili obecnej mieszkaniec, nieruchomość nie jest obciążona żadnym prawem, ani 

rzeczowym, ani osobistym, Gmina może dokonać jej sprzedaży, a Pan Wójt zachęca do jej 

zakupu, miejsce jest atrakcyjne, działka położona jest w miejscowości Wydrze, przy drodze 

powiatowej, bez problemu można tam postawić budynek mieszkalny, media znajdują się                      

w pobliżu. Pan Wójt wyraził nadzieję, że zainteresowanie zakupem tej nieruchomości będzie 

duże.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 
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głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/169/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (849/27). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uchwały dotyczące sprzedaży nieruchomości o numerach 849/27                       

i 849/29 są ze sobą związane, chodzi o jednoczesne uwolnienie terenów, które są 

nieużytkowane, stanowią nieużytki, nie można ich zagospodarować jako działkę jednolitą, 

budowlaną pomimo tego, że jej powierzchnia jest znaczna, częściowo stanowi użytek 

zalesiony, znajduje się bardzo blisko lasu, a 12m od lasu jest zakaz zabudowy, ponadto znajduje 

się na niej dojazd do działek sąsiednich, po wnikliwym przeanalizowaniu padło stwierdzenie, 

że tej nieruchomości nie da się zagospodarować, jako osobnej działki, przyniesie korzyść tylko 

w przypadku zagospodarowanie jej przez właścicieli działek sąsiednich, na tamtym terenie jest 

trwający kilkanaście lat konflikt, który często blokował jakiekolwiek ruchy związane z tą 

nieruchomością.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/170/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

czternasty porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (849/29). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uzasadnienie tej uchwały jest takie, jak w przypadku poprzedniej 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/171/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

piętnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż projekt tej uchwały był szczegółowo omawiany na ostatnim 

posiedzeniu, w tej uchwale wydatki majątkowe wzrastają o 471.000,00 zł, pojawiają się nowe 

inwestycje, ogółem wydatki wzrastają o kwotę 696.840,46 zł, środków do budżetu 

wprowadzanych jest jeszcze więcej, niemniej jednak obniżany jest udział w podatkach ze 

względu na pandemię. Dokonano weryfikacji planowanych na 2020 r. dochodów budżetu, które 

na początku roku były zaplanowane tak, aby móc wystartować z inwestycjami, gdyż                                

w przeciwnym razie inwestycje dopiero by się rozpoczynały, w związku z czym dokonano 

urealnienia prognozowanych wpływów poprzez zmniejszenie dochodów o kwotę                     

500.000,00 zł, w tym: dochody ze sprzedaży mienia  w wysokości 300.000,00 zł i dochody                  

z udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych w wysokości 200.000,00 zł. 

wprowadzane są środki z dofinansowania covidowskiego w wysokości 500.000,00 zł, takie 

środki dostała każda Gmina, jeżeli radni będą mieć pytania, to wraz z Panią Skarbnik będą                     

na nie odpowiadać. Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o wydatki, to została podjęta             

wspólna decyzja, żeby robić tak, aby wszystkie drogi rozpoczęte w tym roku zostały 

zakończone, dlatego też na przebudowa drogi w Rakszawie – Grobla wprowadzane jest kolejne 

100.000,00 zł, na drogę Rakszawa – Budy również 100.000,00 zł, wprowadzana jest nowa 

inwestycja, droga boczna wewnętrzna, od drogi koło ITS, była ona robiona z funduszu 
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rolniczego, w tym roku robiona by tam była nakładka, są dodatkowe środki na drogę rolniczą, 

będzie z tego robiona droga „Miodowa” w Rakszawie – Kościelne, ponadto dochodzi droga 

tzw. „Falandyszówka”, dochodzi projekt parkingu wraz z odwodnieniem koło GOKiC. 

wprowadzane są środki do szkół, związane głównie z wymiana drzwi wewnętrznych w szkole 

Podstawowej Nr 1 i Nr 3, w pozostałych szkołach drzwi zostały już wymienione, jeżeli chodzi 

o Szkołę Podstawową Nr 1, to za jednym razem nie uda się wymienić wszystkich drzwi. 

Przesunięcia w oświacie wynikają z niewykonania niektórych powierzonych zadań, w tym roku 

następuje rezygnacja z wykonania projektu przebudowy dachu na przedszkolu, będzie to 

połączone z przebudową pod żłobek, środki które zostają będą przeznaczone na zakup drzwi 

wewnętrznych, remont łazienek zostaje przesunięty na okres zimowy, dodatkowe środki są 

wprowadzane na plac zabaw Rakszawa – Basakówka. Pan Wójt powiedział, iż oszczędności są 

tam, gdzie tylko to możliwe, także Rada Gminy na swojej działalności wprowadziła 

oszczędności w wysokości 33.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż uchwała ta była omawiana na ostatnim 

posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2020. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/172/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wprowadzenia zmian                             

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020, odczytał jej treść po czym uznał punkt szesnasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej dla Gminy Rakszawa 

na lata 2020 - 2026. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uchwała o wieloletniej prognozie finansowej wiąże się z uchwałą 

budżetową, jest to związane z rozłożeniem inwestycji na dwa lata, jeżeli chodzi o obiekt 

rekreacyjny. Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż do wykazu przedsięwzięć wprowadzono zadanie inwestycyjne 

„Budowa obiektu rekreacyjnego w miejscowości Rakszawa” o wartości kosztorysowej 

316.000,00 zł, inwestycja w całości będzie finansowana ze środków własnych, zadanie będzie 

realizowane w roku 2020 do kwoty 216.000,00 zł oraz w roku 2021 w kwocie 100.000,00 zł. 

drugim przedsięwzięciem jest organizacja warsztatów nordic walking i wydanie publikacji, 

wartość zadania 94.000,00 zł, realizacja zadania przypada na lata 2020 do kwoty 43.776,00 zł 

oraz w roku 2021 w kwocie 50.224,00 zł. pani Skarbnik powiedziała, iż w związku ze zmiana 

zakresu przedsięwzięć zachodzi konieczność upoważnienia Wójta do zaciągania zobowiązań 
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na lata 2021 i 2022, w 2021 roku do kwoty 4.368.935,00 zł, a w roku 2022 do kwoty 881.640,00 

zł. pani Skarbnik powiedziała, iż wielkości budżetu 2020 roku są zgodne z uchwalonym na 

2020 rok budżetem Gminy po zmianach wprowadzonych uchwałami Rady Gminy oraz 

Zarządzeniami Wójta Gminy. Dochody budżetu 2020 roku po zmianach ogółem wynoszą 

37.358.101,70 zł, natomiast wydatki ogółem po zmianach wynoszą 39.451.089,70 zł. deficyt 

budżetu wynosi 2.092.988,00 zł, jest to zwiększona kwota z wolnych środków o 236.606,00 zł, 

przychody budżetu po zmianach wynoszą 2.492.988,00 zł. jeżeli chodzi o prognozy na 2021 

rok, to dochody ogółem wynoszą 34.628.286,00 zł, na wydatki przeznacza się kwotę 

36.226.704,00 zł, wynik budżetu wynosi 1.598.418,00 zł, jest to zmniejszenie o 300.000,00 zł. 

przychody budżetu wynoszą 2.018.711,00 zł, zmniejszenie o 200.000,00 zł, z tego przychody 

z kredytu długoterminowego 718.711,00 zł, z wolnych środków budżetu 1.300.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż uchwała ta była omawiana na ostatnim 

posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej dla Gminy Rakszawa 

na lata 2020 - 2026. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/173/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej dla Gminy Rakszawa na lata 2020 - 2026, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

siedemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/105/19 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

16 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż temat ten jest pozytywny, większość z Gmin również obraduje nad 

metodą ustalenia stawki za gospodarowanie odpadami, ustala nowe stawki takiej opłaty, tylko 

jest to zwiększenie stawki. Pan Wójt powiedział, iż na poprzedniej sesji zaproponował jedno z 

rozwiązań, regionalna Izba Obrachunkowa odrzuciła takie rozwiązanie, mimo iż było ono 

zbieżne z uchwałami publikowanymi w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podkarpackiego, w związku z czym wydawać by się mogło, że tak podjęta uchwała jest 

prawidłowa i takie rozwiązanie można zastosować. Obecnie podejmowana jest próba 

wprowadzenia następnego rozwiązania, Pan Wójt wyraził nadzieję, że tym razem RIO nie 

będzie miała obiekcji, co do naszej uchwały. Pan Wójt powiedział, iż Gmina Rakszawa ma 

jedną z najniższych stawek za śmieci, w związku z czym mogłaby już nic nie robić w tym 

temacie, niemniej jednak pojawiły się ryzykowne rozwiązania, które przyniosły efekty, dlatego 

też propozycja jest taka, aby stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli 
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odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny w przypadku gdy na 

nieruchomości zamieszkuje od 1 do 5 osób wynosiła 16,00 zł od osoby miesięcznie, gdy na 

nieruchomości zamieszkuje 6 osób, żeby stawka opłaty wynosiła 13,50 zł od osoby 

miesięcznie, gdy na nieruchomości zamieszkuje 7 osób, aby  stawka opłaty wynosiła 12,00 zł 

od osoby miesięcznie, a gdy na nieruchomości zamieszkuje 8 i więcej osób, żeby stawka opłaty 

wynosiła 11,00 zł od osoby miesięcznie. Pan Wójt powiedział, iż nie wie na ile się uda ta 

obniżka, na pewno do końca roku, a co będzie dalej pokaże nowy przetarg. Gmina nie może 

przyjmować opłat za gospodarowanie odpadami, jako dochody własnego, Gmina na tym nie 

zarabia i nie może dołożyć, wszystko się musi bilansować. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                       

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż uchwała ta była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna. 

Pan Wójt powiedział, iż jest jeszcze jeden paragraf, na który RIO zwróciła uwagę, dotyczy on 

osób, które nie segregują odpadów, dla takich osób można przyjąć stawkę od „x2” do „x4”, my 

przyjmujemy „x4”, przy czym wyraził nadzieję, że wszyscy nauczą się segregować odpady. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/105/19 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

16 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XX/174/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 września 2020 roku w sprawie zmiany uchwały Nr 

XIV/105/19 Rady Gminy Rakszawa z dnia 16 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

odczytał jej treść, po czym uznał punkt osiemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 19 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiętnastego porządku obrad                     

tj. wnioski i zapytania radnych. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż na początku sesji Pan Wójt powiedział, iż są 

zakupione nowe lampy, poprosiła, aby jedną z nich zamontować na zakręcie os Ośrodka 

Zdrowia w kierunku Węglisk. 

Pan Wójt powiedział, iż oczekuje na zgodę na lokalizację słupa, gdyż nie ma słupa, na którym 

można by tę lampę zamieścić, te które są to słupy telekomunikacyjne, a Gmina nie jest w stanie 

dogadać się z Orange, na odpowiedzi dotyczące niektórych słupów Gmina czeka już cztery lata. 

Zapadła decyzja, że w tamtym miejscu zostanie postawiony nowy słup. 

Przewodniczący Komisji Społecznej poruszył temat oświetlenia na Groblę, lampa nie świeci, 

było to zgłaszane do PGE, ale bez rezultatu. Pan radny powiedział, iż trwa regulacja rzek, 

zapytał czy to będzie w całej Gminie, czy tylko ta jedna rzeka. 

Pan Wójt powiedział, iż na początku roku otrzymał informację, że czyszczone będą dwie rzeki, 

w połowie roku otrzymał informację, że z uwagi na sytuację powodziową, żadna rzeka nie 



15 
 

będzie czyszczona, na chwilę obecną udało się, że część będzie czyszczona, niedługi  odcinek 

od przed Groblą, za Van Pur. Pan Wójt otrzymał informację, że w pierwszej kolejności do 

czyszczenia rzek wyznaczane są gminy, które partycypują w kosztach, w związku z czym pytał 

dyrektora, jakie to są koszty, żeby Gmina Rakszawa była brana pod uwagę w pierwszej 

kolejności, powiedział, iż mogłoby się to zamknąć roczną kwotą w wysokości 20.000,00 zł, 

byłaby to umowa partycypacyjna i wówczas oni corocznie musieliby przyjeżdżać czyścić rzeki. 

Pan Wójt powiedział, iż skłania się ku temu, żeby zaproponować do budżetu takie rozwiązanie, 

gdyż stosunkowo niewielkim kosztem byłaby siła nacisku. W powiecie jest jedna gmina, która 

taką umowę już ma, funkcjonuje to dobrze, gmina wpłaca środki, a kiedy pojawia się problem 

dzwonią i do tygodnia pojawia się ekipa, która problem likwiduje. Jeżeli chodzi o oświetlenie, 

to projektant się tym zajmuje, niemniej jednak w niektórych miejscach pojawiają się problemy 

z obsługą geodezyjną, nie można wejść na teren działki, gdyż ich właściciele boja się reżimów 

sanitarnych i nie wyrażają zgody na wejście na teren ich działki. Pan Wójt powiedział, iż temat 

oświetleń będzie realizowany przez cały rok, na chwilę obecną jest złożonych sporo wniosków 

do PGE o wydanie warunków technicznych. Projektant aktualnie pracuje nad wykonaniem 

oświetlenia przy drodze Rakszawa – Smolarzyny, do ostatnich domów jest do położenia kilka 

słupów, nad uzupełnieniem oświetlenia przy drodze wojewódzkiej, aż do górki za stacją paliw, 

a także na końcówce Potoka, wyjazd w kierunku Żołyni, nad oświetleniem na Wołochach przy 

drodze łączącej drogę gminną z drogą wewnętrzną, pod las w kierunku Zajazdu Dymarka,                     

a także przy drodze, która kończy się w lesie i później wyjeżdża koło Zajazdu Dymarka, nad 

uzupełnieniem oświetlenia na początku Grobli, nad uzupełnieniem oświetlenia na zakręcie na 

drodze w kierunku Węglisk naprzeciwko sklepu budowlanego. Projektant rozpatruje                            

i przygotowuje projekt wykonania oświetlenia i połączenia go z oświetleniem planowanym 

przez Gminę Żołynia tzw. domy pod Brzózą, pracuje nad przebudową oświetlenia na Kątach 

przy przystanku autobusowym, nad uzupełnieniem oświetlenia przy nowo asfaltowanej drodze, 

boczna droga koło ITS, nad uzupełnieniem oświetlenia na początku drogi Rakszawa – 

Dąbrówki, nad uzupełnieniem oświetlenia drogi na ujęcie wody, na Wydrzu koło Pieczarkarni. 

Pan Wójt powiedział, iż aby skrócić czas realizacji inwestycji Gmina sama zakupiła lampy 

LED, 60 sztuk, z tego tytułu udało się osiągnąć znaczne oszczędności, oświetlenie będzie 

sukcesywnie uzupełniane, jeżeli chodzi o wykonanie, to Gmina mogłaby to robić już jutro, 

pozostaje tylko kwestia uzupełnienia dokumentacji, kontakt z PGE jest ograniczony, działa 

tylko „wrzutka”, nie można tam pojechać. Pan Wójt powiedział, iż na uzupełnienie oświetleń 

udało się pozyskać dodatkowe środki finansowe, jeżeli uda się sprawę doprowadzić do końca, 

to będzie na ten cel dodatkowe 80.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o uzupełnieniu oświetlenia o lampę przy bramie 

wjazdowej do ZSTG. 

Pan B. Kłosowski poruszył temat przejścia dla pieszych przy boisku ABC, powiedział że 

ostatnio był świadkiem sytuacji, kiedy nauczycielka wyszła na drogę, żeby zatrzymać ruch                     

i przeprowadzić dzieci na druga stronę na boisko, była to sytuacja bardzo niebezpieczna i kiedyś 

może dojść do nieszczęścia.  

Pan Wójt powiedział, iż na sesji nie ma przedstawicieli Rady Powiatu Łańcuckiego, od 

zgłoszenia tego przejścia minęło już pewnie dwa lata, wraz z Panem Przewodniczącym                             

w przyszłym tygodniu wybierają się do Starosty m.in. w tej sprawie. Pan Wójt powiedział, iż 

Pani radna z sołectwa Rakszawa Kąty zapewne potwierdzi Jego słowa, jak zwrócili się 

mieszkańcy o wykonywanie jakichkolwiek czynności na drogach powiatowych, to radny 

powiatowy stwierdził, że Wójt za mało chodzi i prosi Starostę, żeby cokolwiek wykonywał,                 

z tego wynika że zadaniem Wójta jest „chodzić na klęczkach i prosić Starostę o to, żeby robili 
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swoje zadania”, Pan Wójt powiedział, iż nie będzie tego robił, ale jeżeli takie jest stanowisko 

Rady Powiatu, bo radny chyba wyrażał ich wolę, to plan jest taki, aby w pierwszej kolejności 

wraz z Panem Przewodniczącym udać się do Pana Starosty i poprosić o całą listę realizacji                    

i rzeczy, które od dwóch lat nie zostały zrealizowane, a jeżeli nie zostaną zrealizowane, to 

zostanie złożona oficjalna skarga na bezczynność Starosty i Rady Powiatu, bo nie może być 

takich sytuacji, że oficjalnie na spotkaniach mówi się mieszkańcom, że jeżeli Wójt „będzie 

prosił, błagał, nie będę błagał, od razu mówię”. 

Przewodniczący Komisji Społecznej zapytał, czy byłaby możliwość założenia drugiej bramki 

wejściowej na boisku przy ABC, gdyż siatka ogrodzeniowa z jednej strony jest notorycznie 

zrywana.  

Pan Wójt powiedział, iż ten wniosek jest jak najbardziej słuszny, zajmie się tym tematem. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziewiętnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 20 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego porządku obrad                 

tj. sprawy różne, zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie, w związku z tym, że 

nikt nie zabrał głosu uznał punkt dwudziesty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 21 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XX sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 900 do godz. 1030.   

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 

 

 

 


